
Čo nové sa stalo v Sklenom cez týždeň 

36. Týždeň 

Pondelok 2.9. : 

V pondelok pracovníci VPP riešili upratovanie respektíve pílenie 

odrezkov a ich ukladanie pri garáži obecného úradu. 

Ja som mal hneď ráno milú „povinnosť“ a to zúčastniť sa na 

slávnostnom otvorení školského roka.  

Tento rok sa otváral školský rok aj s celkom veľkým osadenstvom 

pedagogických zamestnancov, ktorý bol doplnený aj o pedagogické 

asistentky do materskej a základnej školy.  

Tu by som chcel dodať, že o pedagogické asistentky sme požiadali 

ešte pred prázdninami na základe diagnózy od špeciálneho 

psychológa a platí ich v plnej miere štát.  

Po otvorení školského roka som sa presunul na Okresný úrad do 

Turčianskych Teplíc na dohodnuté stretnutie ohľadom vyriešenia 

sťažnosti jedného nášho spoluobčana a tiež veci ohľadom 

pripravovanej IBV na súkromnom pozemku.  

Stretnutie bolo zaujímavé aj preto, lebo som kvôli nedostatku času 

využil namiesto auta na presun môj elektrobicykel a cez rovnú horu 

trvala cesta menej ako 20 minút. V tomto teple to bolo celkom 

príjemné osvieženie.  

Po návrate sme riešili odloženú pondelkovú poradu s pracovníčkami 

obecného úradu. 

Dostali sme konečne aj zmluvu o nenávratnej finančnej podpore zo 

Slovenskej inovačnej a energetickej agentúry a môže sa tak začať 

proces verejného obstarávania na rekonštrukciu budovy školy.  

Vláda síce schválila novelu zákona o verejnom obstarávaní, kde sú 

limity pre obstarávanie posunuté a mohlo by sa zdať, že táto hodnota 

bude aj pre nás. Mnohý „internetový“ odborníci už riešili ako to bude 

dohodené vopred vybranej firme a neviem ešte aké podozrenia. 



Nakoľko táto rekonštrukcia je financovaná z európskych zdrojov, sú 

limity úplne iné ako pre zákazky financované zo štátneho rozpočtu.  

Suma sumárom tento projekt bude riadne obstaraný pomocou 

zverejnenia vo vestníku a bude to riešiť firma, ktorá bola schválená 

obecným zastupiteľstvom na verejnom zasadnutí obecného 

zastupiteľstva.    

Poobede som veľmi rád prijal pozvanie do klubu dôchodcov, kde mi 

naše dôchodkyne gratulovali k nedávnym narodeninám. Bolo to veľmi 

milé a rád som strávil chvíľu času príjemným rozhovorom. 

Pred návštevou našich dôchodkýň sme riešili s pani poslankyňou aj 

priebeh osláv výročia masakru a formy pozvania niektorých hostí 

a predbežný program. 

 

Utorok 3.9. : 

V utorok pracovníci VPP spolu zo zamestnancom obce pokračovali 

v práci s obrezkami za garážou obecného úradu. 

V utorok prišla spraviť preškolenie BOZP naša technička vzhľadom na 

to, že prišli nové asistentky do školy. V rámci stretnutia sme doriešili 

aj úraz ktorý sa stal týždeň dozadu a skontrolovali sme všetku 

dokumentáciu ku nemu.  

Doobeda som mal aj stretnutie s potencionálnym stavebníkom 

ohľadom projektu „schody na poštu“. Tento projekt riešim už 

dlhodobo a dúfam, že sa to z konečne podarí lebo je to už aj pre mňa 

nepríjemné keď sa to naťahuje a ja to nebrzdím ba práve naopak.  

Poobede som mal okrem iného ešte dve stretnutia. Jedno bolo 

ohľadom ponuky na výmenu verejného osvetlenia v obci. Toto 

stretnutie bolo dlhšie plánované a obchodný zástupca priniesol 

mnoho firemných materiálov a aj referencie od obcí kde sa to už 

udialo. Preberali sme hlavne technické parametre, životnosť a cenu 

celej ponuky. Uvidíme ako to celé skončí, ale jedná sa určite o úsporu 

energie a tým aj financií.  



Druhé stretnutie bolo ohľadom informácii umiestnenia reklamných 

pútačov v obci.  

 

 

Streda 4.9: 

V stredu pracovníci VPP začali so skladaním detských preliezok, ktoré 

sme dostali v rámci dotácii na umiestnenie v areáli školského dvora. 

Bolo tam toho veľmi veľa a rozložili sme to v garáži a pripravili na 

natieranie a skladanie. 

Doobeda som mal okrem iného telefonát so spoločnosťou, ktorá 

ponúkala obmenu verejného osvetlenia a fotovoltiku na streche 

obecného domu. Ako som spomenul v predchádzajúcich článkoch, 

zmenilo sa v ponuke podstatná vec a to splatnosť a som voči tomu už 

dosť skeptický. Okrem toho prišli aj ďalšie ponuky a aj dosť 

výhodnejšie takže po osobnej schôdzke sme sa dohodli, že to 

uzavrieme do konca septembra. 

Doobeda som mal aj stretnutie s jednou chatárkou z našej obce, 

ktorá sa mi sťažovala na zlý stav susedného pozemku a z toho 

vyplývajúce nepríjemnosti ako napr. zvýšený výskyt hlodavcov v okolí. 

Prezreli sme si aj poškodený mostík cez obecný potok a možné 

riešenia. Prešli sme si aj aktuálne výzvy v obci a aj niektoré historické 

súvislosti Skleného.  

Poobede som mal telefonát od VSE s ponukou na výhodnejšiu cenu 

elektrickej energie. Vysvetlil som pani, že máme viazanosť od 

aktuálneho poskytovateľa. Sľúbila, že zistí aká by bola ponuka 

v prípade vyplatenia zmluvnej pokuty a spraví na obecný mail analýzu 

stavu a podľa toho budeme ďalej postupovať. Tu by som chcel ešte 

dodať, že začiatkom roka 2023 sa ceny na trhoch zbláznili 

a jednotková cena za MWh sa zmenila z 70 eur na vyše 400 eur. Nikto 

nechcel uzatvárať dlhodobé kontrakty a ceny lietali ako divé. Koncom 



roka sa nám podarilo uzatvoriť kontrakt na dva roky viazanosti 

s cenou cca 180 eur (cena je presne určená podľa tarify a odberu). 

Poobede som mal jedno stretnutie ohľadom novej situácie na 

železničnej stanici. Stále čakáme na oficiálne stanovisko a preto to 

ešte nechcem veľmi rozoberať, ale uvediem len, že som bol naozaj 

rozhorčený z prístupu vedenia ŽSR v Bratislave. 

Poobede som bol pomôcť zamestnancovi obce namontovať nový 

projektor na virtuálnu tabuľu v škole. Zamestnanec obce tam bol 

takmer celý deň a dolaďoval veci, ktoré potrebovala riaditeľka školy. 

Jednému sa to aj ťažko robí a bolo potrebné to spraviť, aby mohli 

detičky využívať našu modernú techniku. 

Poobede som mal ešte dve stretnutia. 

Prvé bolo s projektantkou ohľadom využitia dotácii z Európskej únie. 

Prešli sme si areál školy, kde je v časti pri vchode často mokraď 

a mohli by sme to využiť ako „ďažďovú záhradu“ alebo vysadiť tam 

stromy, ktoré to „vysajú“. Prešli sme si aj iné možnosti v obci a tiež 

ma informovala, že bude znova otvorený cezhraničný fond s Českou 

republikou takzvaný „Interreg“, kde by sme mohli využiť projekt 14 

lavičiek v obci. Tento projekt sme už raz mali na rokovaní obecného 

zastupiteľstva ale vtedy nebol úspešný. V každom prípade pani prišla 

na ďalšie zastupiteľstvo projekt a postupy vysvetliť a myslím, že teraz 

by už nemal byť žiadny problém zveľadiť našu obec z cudzích zdrojov. 

Keď sme skončili išiel som do domu smútku, kde som spolu 

s obecným elektrikárom a pani poslankyňou Hammerovou riešili 

ozvučenie domu smútku, tak aby zodpovedala pietnemu miestu. 

Veľmi ma potešila jej pomocná ruka pri finálnom dokončení 

rekonštrukcie. Ešte máme na pláne nanovo natrieť lavičky a vyriešiť 

odvetrávanie najmä v letných mesiacoch. 

 

 

 



 

Štvrtok 5.9: 

Vo štvrtok pracovníci VPP boli kosiť pozemky na dolnom konci, kde sa 

nedostane traktor s mulčovačom. 

Obecný traktor bol zamestnaný nezvyčajnou aktivitou a to konkrétne 

prevozom včelína pre súkromníka na Sklené. 

Vo štvrtok bol nestránkový deň a tak sme mohli spolu s hlavnou 

kontrolórkou prebrať aktuálne veci ohľadom obce.  

Poobede sa v Turčianskych Tepliciach kúpila farba na detské 

preliezky. 

 

 

Piatok 6.9.: 

V piatok pracovníci Obce natierali drevené prvky na nové ihrisko do 

areálu školy.  

Ja som riešil v piatok viac menej administratívu. Pred obedom som 

musel neplánovane odísť rozviesť obedy našim dôchodcom. Na 

tomto rozvoze bolo zaujímavé to, že som na niektorých skoro zabudol 

a mal som skoro po celú cestu aj spoločnosť nad hlavou.  

Keď som nakladal obedy počul som zvláštny zvuk a pozriem hore 

a tam dron. Nebolo by to nič zvláštne, lebo som ho videl aj spolu 

s viacerými svedkami napríklad na futbalovom ihrisku alebo pri 

obecnom úrade. Tentokrát ma dron sprevádzal aj na fínskych 

domkoch a skôr aj pri kaplnke.  

Tento človek ktorý ma sledoval musí bývať niekde v strede obce 

a mám aj zaujímavý typ, ale nechám si to pre seba. V každom prípade 

musí mať tento človek zvláštnu úchylku a nech si každý spraví svoj 

úsudok o tomto konaní. 

 



 

Slovo na záver: 

 

V pondelok nám začal nový školský rok a prajem všetkým deťom nech 

si užijú čas poznávania v školských laviciach.  

Veľmi ma teší aký pedagogický zbor máme a dúfam, že to ocenia 

rodičia a aj deti budú rovnako spokojné aj keď tak ako v minulosti a aj 

teraz sa nájde stále situácia, ktorá je niekedy nepríjemná a treba ju 

riešiť, ale to je život.  

V kontexte začiatku školského roka by som chcel spomenúť aj 

medzinárodný deň gramotnosti (UNESCO). Všetci čo prešli povinnou 

školskou dochádzkou by mali byť a myslím, že aj sú gramotní a vedia 

čítať a aj písať.  

Písať a čítať je síce jedna vec, ale čítať s porozumením druhá vec 

a často sa stretávam s tým, že ľudia čítajú iba titulky alebo veľké 

písmená a stáva sa, že si domýšľajú. Preto prosím čítajte všetci 

s porozumením a všetky texty. 

V sobotu som musel riešiť aj značný únik vody zo šachty na cintoríne. 

V tejto súvislosti treba dodať, že v tom zlom je dobré to ako sa zistil 

samotný únik vody. Všimli si to spoluobčania, tak mi zavolali ako sa 

voda valí betónovými válovcami popri ceste na cintorín.  

Dlho trvalo kým som niekoho zohnal na pomoc a nakoniec som to 

spravil s mojim otcom za pomoci obecného zamestnanca. 

Chvalabohu sa to podarilo a únik už nie je. Tu by som chcel ešte raz 

poďakovať našim spoluobčanom, ktorých nebudem menovať, ale oni 

vedia o koho ide. Ďakujem 

 

 

Starosta obce Sklené Ing. Tibor Rišiaň 9.9.2024 


